### تحقيقاً لاستراتيجية استثمار القابضة في التوسع الدولي

## ابيكس هيلث تحصل على إجازة استثمار لتطوير مستشفى بغداد الدولي بسعة 400 سرير في العراق

الدوحة، قطر – 14.08.2025 – تعلن شركة ابيكس هيلث، إحدى الشركات التابعة لاستثمار القابضة ش.م.ع.ق وأحد أبرز مزوّدي الرعاية الصحية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، عن حصولها على إجازة استثمار صادرة عن الهيئة الوطنية للاستثمار التابعة لرئاسة مجلس الوزراء في جمهورية العراق لتطوير مستشفى خاص شامل بسعة 400 سرير في منطقة الزعفرانية (معسكر الرشيد سابقا) بالعاصمة العراقية بغداد. وسيحمل المشروع اسم مستشفى بغداد الدولي، ليشكّل نقلة نوعية في مستوى الرعاية الصحية في العراق.

ويأتي هذا الإعلان ضمن استراتيجية ابيكس هيلث للتوسع وتعزيز حضورها في السوق العراقي، بعد نجاح شراكاتها مع الحكومة العراقية في إدارة وتشغيل مستشفى الناصرية التعليمي في ذي قار ومستشفى الإمام الحسن المجتبى التعليمي في كربلاء، والتي أثبتت قدرة الشركة على تقديم خدمات طبية متقدمة، وتحقيق نتائج علاجية متميزة، وتطبيق أعلى معايير التميّز التشغيلي في المستشفيات الحكومية.

في هذا السياق، قال السيد جوزيف هيزل، الرئيس التنفيذي لشركة ابيكس هيلث، "إن تأسيس مستشفى بغداد الدولي يعكس إيمان الشركة الكبير بإمكانيات السوق العراق، ورغبتها في الإسهام في تطوير قطاع الرعاية الصحية في العراق، وأضاف: "هذا المشروع ليس مجرد توسع استثماري فحسب، بل خطوة استراتيجية لدعم التحول الصحي في العراق، عبر توفير خدمات طبية متقدمة وخبرات متخصصة، وهو أيضًا محطة جديدة في مسيرة نمونا نحو تحقيق رؤيتنا في بناء مستقبل صحى أفضل، قائم على الرعاية الموثوقة، والتقنيات الحديثة، والشراكات العالمية".

سيُقام مستشفى بغداد الدولي الجديد ليكون من أبرز المنشآت الطبية الحديثة في العراق على مساحة ١٠٠ ألف متر مربع في منطقة الزعفرانية (معسكر الرشيد سابقا) وسوف يصمم ليستفيد من الاطلالة على نهر دجلة ليسهم التصميم والموقع في التجرية العلاجية المميزة.

ويضم المستشفى 400 سرير و16 وحدة عناية مركزة و12 غرفة عمليات و80 عيادة خارجية بما فيها قسم الطوارئ قادرة لاستيعاب ما يزيد عن 600 ألف زائر للعيادات الخارجية سنويا، بالإضافة إلى أكثر من 100 ألف مريض داخلي سنويا.

وسيجهز بأحدث التقنيات وخدمات المرضى الداخليين والعيادات الخارجية وجميع التخصصات الطبية. كما يضم اقسام الجراحات المعقدة، بما في ذلك جراحة القلب المفتوح، وأورام العظام، والجراحة التجميلية، وجراحة الأعصاب، وقسم متخصص في جراحة الأطفال، وبرامج زراعة الكبد ونخاع العظام والخلايا الجذعية بالإضافة الى غسيل الكلى ورعاية الأطفال حديثى الولادة.

تعليقًا على هذا الإعلان، قال السيد خوان ليون، الرئيس التنفيذي لاستثمار القابضة ش.م.ع.ق: "تجسّد هذه الخطوة استراتيجية النمو الدولي المثبتة لنجاح استثمار القابضة، والتي تؤكدها نتائجنا المالية الأخيرة، وتهدف إلى زيادة القيمة الاستثمارية لمساهمينا."

تمتلك ابيكس هيلث سجلًا حافلًا وخبرة واسعة في إدارة وتشغيل المستشفيات عبر منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، حيث تضم شبكتها الحالية تسعة مستشفيات في أربع دول، وتقدّم خدماتها بالتعاون مع مؤسسات طبية عالمية مرموقة مثل "Cedars-Sinai" في الولايات المتحدة، ومركز اسآن الطبي في كوريا، ومجموعة JK الطبية في كوريا. وتشمل إنجازاتها إطلاق وتشغيل منشآت رائدة مثل مستشفى "ذا فيو" في قطر والمركز الطبي الكوري، وكلاهما يحظى بسمعة متميزة في تجربة المريض، والبرامج السريرية المتقدمة، والابتكار الطبي.

ويعكس هذا الاستثمار الجديد في العراق إلتزام ابيكس هيلث بمواصلة رسالتها في توفير رعاية صحية موثوقة وذات جودة عالية في مختلف دول المنطقة، من خلال استقطاب خبرات طبية متميزة، وتطوير منشآت تعتمد على أحدث التقنيات، وتعزيز الشراكات مع الحكومات والمؤسسات الأكاديمية، بما يساهم في بناء منظومة صحية متكاملة ومرنة، قادرة على خدمة الأفراد والمجتمعات وتمكينهم من الازدهار.

#### عن ابيكس هيلث

ابيكس هيلث، إحدى الشركات التابعة لاستثمار القابضة ش.م.ع.ق، تعد جهة رائدة في ادارة وتُشغّل مجموعة متنوعة من المستشفيات والعيادات والمراكز الصحية المتخصصة في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. وبفضل استراتيجيتها التي تركز على تقديم رعاية صحية موثوقة عالية الجودة، وبناء شراكات فاعلة مع الحكومات والمؤسسات الأكاديمية، وتطوير مرافق طبية تعتمد أحدث التقنيات، تلتزم "أبيكس هيلث" بالارتقاء بتجربة المريض وتعزيز كفاءة أنظمة الرعاية الصحية في المنطقة.

انتھی###

# Apex Health Receives an Investment License to develop the 400-Bed Baghdad International Hospital in Iraq

**Doha, Qatar – 14.08.2025** – Apex Health, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C and a leading healthcare provider in the Middle East and North Africa, announces that it has obtained an Investment License from the National Investment Commission under the Presidency of the Council of Ministers Iraq to develop a comprehensive private hospital with 400 beds in the Al-Zaafaraniyah district (formerly Al-Rashid Camp) of Baghdad, the Iraqi capital. The project will be named Baghdad International Hospital, marking a stepchange in the level of healthcare in Iraq.

The announcement comes as part of Apex Health's strategic expansion as well as growing commitment to the Iraqi healthcare sector, following its successful partnership with the Iraqi Government to manage and operate Al Nasiriya Teaching Hospital in Di Qar and Al Imam Al Hassan Mujtaba Teaching Hospital in Karbala. These collaborations have demonstrated Apex Health's ability to deliver advanced healthcare services, enhance patient outcomes, and apply the highest standards of operational excellence in public healthcare institutions.

"The establishment of Baghdad International Hospital reflects the company's strong belief in the potential of the Iraqi market and its desire to contribute to the development of the healthcare sector in Iraq." said Joseph Hazel, Group CEO, Apex Health. "This project is not merely an investment expansion; it is a strategic step to support the healthcare transformation in Iraq by providing advanced medical services and specialized expertise. It is also a new milestone in our growth journey toward realizing our vision of building a better health future founded on trusted care, modern technologies, and global partnerships."

The new Baghdad International Hospital will be developed as one of Iraq's foremost modern medical facilities on a 100,000-square-meter site in the Al-Zaafaraniyah district (formerly Al-Rashid Camp). It will be designed to capitalize on its riverside outlook over the Tigris, with the location and architecture enhancing the patient care experience.

It will feature 400 beds, 16 ICU beds, 12 operating rooms, and 80 outpatient clinics, including an Emergency Department. The facility will be capable of accommodating more than 600,000 outpatient visits annually, in addition to over 100,000 inpatient admissions per year.

It will be equipped with the latest technologies and will offer a full continuum of inpatient and outpatient services across all medical specialties. The hospital will also include departments for complex surgeries—including open-heart surgery, orthopedic oncology, plastic surgery, and neurosurgery—as well as a dedicated pediatric surgery unit. In addition, it will provide transplant programs (liver, bone marrow, and stem cell), along with dialysis and neonatal care.

Commenting on the announcement, Mr. Juan Leon, Estithmar Holding Q.P.S.C CEO said:" This step reflects Estithmar Holding's proven international growth strategy which was validated by our recent strong financial results and is designed to deliver greater value to our shareholders"

The new Baghdad International Hospital will feature advanced medical technologies, specialized centers, and international standard patient care services. Designed as a tertiary facility, it will cater to complex medical and surgical needs while providing a comprehensive range of inpatient and outpatient services.

Apex Health brings an extensive portfolio of experience in managing and operating hospitals across the MENA region. Its network currently spans nine hospitals across four countries, delivering care in partnership with world-renowned institutions such as Cedars-Sinai (USA), Asan Medical Center (Korea), and JK Medical Group (Korea). Apex Health's track record includes the successful launch and operation of flagship facilities such as The View Hospital in Qatar and the Korean Medical Center, both recognized for their excellence in patient experience, advanced clinical programs, and innovation.

This new investment in Iraq underscores Apex Health's mission to deliver trusted, high-quality healthcare across the MENA region by engaging leading medical expertise, advancing technology-driven facilities, and fostering partnerships with governments and academic institutions, building an ethical and resilient ecosystem that empowers individuals and communities to prosper.

#### **About Apex Health**

Apex Health, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C., is a leading operator and manager of a diverse network of hospitals, clinics, and specialized health centers across the Middle East and North Africa. Guided by a strategy focused on delivering trusted, high-quality care, forging effective partnerships with governments and academic institutions, and developing medical facilities that leverage the latest technologies, Apex Health is committed to elevating the patient experience and enhancing the efficiency of healthcare systems across the region.

Ends###